
RADA MIEJSKA 

W WOJNICZU 

Rada Miejska w Wojniczu 

Radni - Sesja 

Protokół nr LI I 2023 

LI Sesja w dniu 22 września 2023 
Obrady rozpoczęto 22 września 2023 o godz. 14:30, a zakończono o godz. 16:24 tego 
samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Marek Bachara 
2. Bożena Budyn 
3. Roman Chamioło 

4. Janina Chrapusta 
5. Wojciech Derlaga 
6. Marcin Dulowski 
7. Stanisław Karpiel 
8. Aneta Kawa 
9. Augustyn Kubis 
10. Bogdan Kurek 
11. Tadeusz Kurek 
12. Edward Michalik 
13. Grzegorz Opioła

14. Tadeusz Pawlina 
15. Janina Sosin 

1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Roman Chamioło otworzył LI sesję Rady Miejskiej w 
Wojniczu. Powitał wszystkich zebranych, państwa Radnych, p. Burmistrza, p. 
Wiceburmistrza, p. Skarbnik, p. Sekretarz, Panią Mecenas, Dyrektorów i Kierowników 
Urzędu Miejskiego, państwa Sołtysów oraz oglądających transmisję internetową. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zarządził sprawdzenia quorum. Po dokonaniu 
sprawdzenia quorum Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad. 
W sesji wzięło udział 13 Radnych. 

Nieobecni byli Radni p. B. Kurek. I p. G. Opioła. 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 
P. Tadeusz Bąk — Burmistrz Wojnicza 
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P. Leszek Ząbkowski — Z-ca Burmistrza Wojnicza 
P. Joanna Zając — Skarbnik Gminy 
P. Agnieszka Dąbroś — Sekretarz Gminy 
P. Beata Kijak — Adwokat 
P Barbara Kieć— Kierownik Referatu GPN 

oraz 13 sołtysów Gminy Wojnicz i Przewodniczący Zarządu Miasta Wojnicz. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał proponowany porządek obrad: 

1 Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji Rady Miejskiej. 
5. Informacja o działalności Burmistrza w okresie między sesjami. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Wojnicz. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wojnicz na 2023 rok. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wojnicz na 2023 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie powołania składu Komisji Inwentaryzacyjnej Mienia. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy najmu lokalu 
stanowiącego własność Gminy Wojnicz. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy dzierżawy. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zakupu nieruchomości do zasobu nieruchomości Gminy 
Wojnicz. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla rozbudowy cmentarza parafialnego w miejscowości 

Biadoliny Radłowskie. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie reparacji, odszkodowań i zadośćuczynienia z tytułu strat, 
jakie Polska poniosła z powodu napaści Niemiec oraz późniejszej okupacji. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia dotyczącego realizacji z Powiatem 
Tarnowskim zadania pn. Budowa chodnika jednostronnego wraz ze zjazdami do działek przy 

drodze powiatowej nr DP 1407 K w Loponiu — Biadolinach Radłowskich, gm. Wojnicz o 

długości ok. 2 300 mb na odcinku od Przedszkola Publicznego w Biadolinach Radłowskich w 
kierunku drogi krajowej nr 94. 
16. Zapytania i interpelacje. 
17. Wolne wnioski. 
18. Zamknięcie obrad sesji. 

Następnie zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie 
przedstawionego porządku obrad? 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 



Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem porządku obrad. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie porządku obrad.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamioło, Janina Chrapusta, Wojciech Derlaga, 
Marcin Dulowski, Stanisław Karpiel, Aneta Kawa, Augustyn Kubis, Tadeusz Kurek, Edward 
Michalik, Tadeusz Pawlina, Janina Sosin 
NIEOBECNI (2) 
Bogdan Kurek, Grzegorz Opioła 

4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Protokół nr XLIX/2023 z ostatniej 
zwyczajnej sesji z 31 lipca br. oraz Protokół z sesji nadzwyczajnej — nr L/2023 z 16 sierpnia 
- były wyłożone do wglądu w Urzędzie Miejskim oraz dostępne na tabletach. 
Zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych ma uwagi do tych protokołów? 

Nikt z Radnych nie wniósł uwag do wymienionych protokołów. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem tych protokołów. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji Rady Miejskiej.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamioło, Janina Chrapusta, Wojciech Derlaga, 
Marcin Dulowski, Stanisław Karpiel, Aneta Kawa, Augustyn Kubis, Tadeusz Kurek, Edward 
Michalik, Tadeusz Pawlina, Janina Sosin 
NIEOBECNI (2) 
Bogdan Kurek, Grzegorz Opioła 
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5. Informacja o działalności Burmistrza w okresie między sesjami. 

P. BURMISTRZ udzielił informacji o swojej działalności oraz o działalności Urzędu w okresie 
od 31 lipca 2023 r. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Wojnicz. 

P. SKARBNIK — poinformowała, że zmiany w załączniku numer 1 do uchwały w sprawie 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Wojnicz polegają na dostosowaniu planu 
dochodów, przychodów i wydatków bieżącego roku do zmian wprowadzonych w budżecie od 
dnia 31 lipca do dnia bieżącego. W 2024 roku dostosowano kwoty dochodów zarówno 
bieżących, jak i majątkowych, kwotę wydatków majątkowych oraz wprowadzono przychody z 
wolnych środków. Dostosowano również środki na pokrycie deficytu. Natomiast w latach 
2024-2040 dostosowano pozycję dotyczącą spłat zobowiązań dłużnych już zaciągniętych. 

Ponadto dostosowano pozycje wieloletniej prognozy finansowej wynikające ze zmian 
wprowadzonych w załączniku numer 2 do wieloletniej prognozy finansowej. 
Natomiast jeśli chodzi o załącznik numer 2 - przedsięwzięcia, to do załącznika dodano 
przedsięwzięcie pod nazwą budowa budynku Domu Kultury w Loponiu oraz dokonano zmian 
w zakresie następujących przedsięwzięć: Erasmus+, edukacja szkolna, zapewnienie 
dzieciom zamieszkałym na terenie gminy Wojnicz możliwości korzystania z wychowania 
przedszkolnego na zasadach określonych dla przedszkoli prowadzonych przez gminę 

Wojnicz. Modernizacja budynku i stadionu Olimpii Wojniczu, rewitalizacja Pałacu Dąbskich w 
Wojniczu, zmiana sposobu użytkowania wraz z przebudową szkoły na Urząd Miejski w 
Wojniczu oraz budowa boiska wielofunkcyjnego wraz z placem zabaw i miejscem do 
grillowania w miejscowości Milówka. 

Przewodniczący Rady Miejskiej — zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać 

głos? 

Radna p. J. CHRAPUSTA — podziękowała za przedsięwzięcie budowy Domu Kultury w 
łapaniu. Poprosiła o szerszą informację w tej sprawie jak cena projektu i czas realizacji 
budowy tego budynku. 

P. BURMISTRZ — poinformował, że dziś uchwalany jest przydział środków, później Gmina 
będzie szukać projektanta, który na pewno będzie ustalał z Gminą, z Panią Radną, z Panem 
Sołtysem jak to ma wyglądać, czy będzie to budynek parterowy, czy piętrowy i tak, jak 
Sołectwo będzie sobie życzyć, taki projekt będzie na pewno. Przypuszcza, że w tym roku na 
pewno zacznie się projektować. Jest zapisana kwota 118 tysięcy zł na projekt, ale to jest 
taka rezerwa, ale może być mniej lub więcej, bo nie wiadomo jak się zgłosi projektant, może 

być 122 tys. zł i wówczas zostanie podjęta decyzja, czy będzie zgoda na troszkę większą 

kwotę, ale myśli , że w tych pieniądzach Gmina powinna się zmieścić. 

Radny p. E. MICHALIK — zapytał, czy Gmina w ogóle nie ma żadnej koncepcji, ani wizji jak 
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ten budynek ma wyglądać, jaka powierzchnia itd.? Powiedział, że wydaje się „118 tysięcy na 
co, de facto?". Uważa, że to przecież Gmina powinna wcześniej porozmawiać z Panią 

Radną, z Panem Sołtysem, że robi się budynek tak, jak Pan Burmistrz budował w Ispie. Pani 
Radna wywołała temat i nie zwrócił na to wcześniej uwagi, a teraz się zastanawia, bo 
rezerwuje się w budżecie 118 tysięcy i pewne jakieś założenia ogólne powinny być, ale jeśli 

Pan Burmistrz powiedział przed chwilą, że będą konsultacje i rezerwowane są pieniądze to 
dla niego jest to w porządku. 

P. BURMISTRZ — powiedział, że rozumie uwagę Pana Radnego, ale z drugiej strony on 
decyduje tak, jak chcą mieszkańcy. Powiedział, że trzeba też wziąć pod uwagę działkę, na 
której chce się wybudować ten obiekt, czy będzie budowany wzdłuż, czy wszerz na tej 
działce, a jeżeli wzdłuż to może być budynek dłuższy, parterowy, jeżeli wszerz, a działka nie 
jest zbyt szeroka, trzeba wziąć odległości 4 m od sąsiadów. Zwrócił się do Pana Radnego, 
by pozwolił Gminie realizować to, co planuje. Podziękuje Radnym, jeżeli poprą tę inicjatywę i 
z tego co wie, to kwestia budowy Domu Ludowego trwa od kilku miesięcy i najważniejsze 

jest to, że jest taki plan, zostanie to zrobione i będą zadowoleni mieszkańcy Łoponia, a nie 
Burmistrz Wojnicza. 

Radny p. E. MICHALIK — powiedział, że on niczego nie broni Panu Burmistrzowi, bo nie 
śmiałby ani nie kwestionuje potrzeb mieszkańców, ale pytam organizacyjnie i technicznie, bo 
jeżeli jest działka, jeżeli jest jakaś koncepcję i jeżeli chce się coś zrobić, to wydawało mu się, 

że jest też jakaś koncepcja, tak jak Pan Burmistrz powiedział: wzdłuż, wszerz, budynek itd., 
od tego jest projektant i z tego co Pan Burmistrz powiedział, będzie rozmawiał z 
mieszkańcami i przede wszystkim najważniejsze jest to, że to ma służyć mieszkańcom i z 
tego się najbardziej wszyscy cieszą. 

Z-ca BURMISTRZA WOJNICZA — powiedział, że jeżeli chodzi o koncepcje, to Gmina nie 
opracowuje takich koncepcji na takie inwestycje z tego względu, że te koncepcje są 

kosztowne. One kosztują od kilku do kilkunastu tysięcy złotych. Przekonano się o tym na 
przykładzie strzelnicy, którą Pan Przewodniczący Zarządu Miasta Wojnicza organizował i ta 
koncepcja jest i tyle. Natomiast do tego budynku musi powstać projekt, z czego tak 
naprawdę ta koncepcja mogła być przerzucona od razu na projekt. Nie musi powstawać 

koncepcja za kilka, kilkanaście tysięcy złotych po to, żeby później na podstawie tego 
projektować, gdzie Gmina wie, czego tak naprawdę chce. Kwestia tylko tak naprawdę 

dotyczy dogrania pomieszczeń, jakie mają być, bo nie jest to innowacyjny budynek pod 
względem takim, że którego jeszcze w ogóle nie ma w Gminie albo nie budowano, to by się 

zgodził, że warto taką koncepcję stworzyć. Natomiast jeżeli chodzi o budynek, powielający 

się pod względem użytkowania, to Gmina jest w stanie bez koncepcji taki budynek 
zaprojektować i stworzyć razem z mieszkańcami , tak jak Pan Burmistrz mówił, czy z 
Państwem Radnymi i nie ma żadnego problemu, żeby Państwo Radni włączyli się do 
konsultacji. 

Radny p. E. MICHALIK — zapytał, czy Gmina wie, czy nie, bo Pan Burmistrz mówi, że nie 
wie, Pan Z-ca Burmistrza mówi, że wie. Uważa, by nie kontynuować tej dyskusji, bo jego 
interesowały tylko podstawowe rzeczy, czy to będzie budynek parterowy czy piętrowy, że 

będą cztery pomieszczenia, że będzie miał np. 300 metrów kwadratowych itd. Oczywiście 

zgadza się z Panem Z-cą Burmistrza co do wykonywania projektu pomijając koncepcję. 

Natomiast jest kwestia wydania 118 tysięcy. Pan Z-ca Burmistrza mówi, że tutaj Zarząd 



Miasta przygotował Ratnawy. Powiedział, Ze przygotowano i jest projekt, który z różnych 
względów czeka na realizację, ale też prosi zauważyć, że swego czasu był chyba taki projekt 
Ministerstwa Obrony mówiący o strzelnicy w każdej gminie i mając dokument można było go 
realizować. Z różnych względów odłożono, ale to nie jest ani czas, ani miejsce na tę 

dyskusję. 

Z-ca BURMISTRZA WOJNICZA — powiedział, że, nie ma żadnego projektu, który powstał do 
realizacji tej strzelnicy na Ratnawach. Powstała tylko i wyłącznie koncepcja, na podstawie 
której nie można złożyć żadnego wniosku na dzień dzisiejszy. Nie oszacowane zostały 

prawidłowo, tak naprawdę dokładnie żadne koszty, ponieważ nie powstał żaden kosztorys 
inwestorski i nie ma żadnego projektu, na podstawie którego można by zacząć budowę. Jest 
koncepcja, która nie jest projektem budowlanym. 
Wyjaśnił, że Pan Burmistrz powiedział, że wie, co Gmina chce wybudować, natomiast nie 
wiadomo, czy to będzie budynek parterowy, czy to będzie budynek piętrowy i jakie mniej 
więcej powierzchnie użytkowe zaprojektować, czy w tej wielkości jak w lspie, czy większy, 

ponieważ w Loponiu jest prawie drugie tyle mieszkańców co w Ispie. Co do spotkań, co do 
ewentualnych okolicznościowych jakichś najmów itp., to w tym w całym procesie 
projektowym będzie uczestniczyć również Rada. 
Powiedział, że będzie to tak zrobione, że mieszkańcy Loponia będą zadowoleni. 

Radny p. E. MICHALIK — powiedział, że dziękuje za uwagę, przyjmuje do wiadomości i ma 
nadzieję, że mieszkańcy na pewno będą zadowoleni, a on będzie miał okazję być na 

otwarciu. 

Radna p. J. CHRAPUSTA — podziękowała, i powiedziała, że również trzeba wychodzić z 
inwestycjami poza Wojnicz, bo tyle inwestycji, ile Wojnicz ma w ostatnim czasie nie było 

przez lata i inne miejscowości też powinny korzystać z różnych takich wsparć, żeby 

cokolwiek można było wybudować. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zapytał, czy jeszcze ktoś z Radnych chciałby 

zabrać głos w sprawie projektu uchwały. 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — odczytał sentencję projektu uchwały nr 
LI/537/2023 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Wojnicz. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Wojnicz.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 
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Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamiało, Janina Chrapusta, Wojciech Derlaga, 
Marcin Dulowski, Stanisław Karpiel, Aneta Kawa, Augustyn Kubis, Tadeusz Kurek, Edward 
Michalik, Tadeusz Pawlina, Janina Sosin 
NIEOBECNI (2) 
Bogdan Kurek, Grzegorz Opioła 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wojnicz na 2023 rok. 

P. SKARBNIK — poinformowała, że uchwała dotyczy rozdysponowania środków 

wydzielonych w budżecie dla Miasta Wojnicz na odpowiednie podziałki klasyfikacji 
budżetowej w oparciu o uchwałę nr 1 Zebrania Ogólnego Mieszkańców Miasta Wojnicz 
z dnia 22 czerwca bieżącego roku. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — powiedział, że to jest wynikiem uchwały 

Regionalnej Izby Obrachunkowej o stwierdzeniu nieważności uchwały numer 
XLVIII/525/2023 Rady Miejskiej w Wojniczu z dnia 30 czerwca 2023 roku w sprawie zmian w 
budżecie gminy Wojnicz 2023 rok. 
Powiedział, że Państwo Radni otrzymali treść Uchwały RIO i się z nią zapoznali, dlatego 
odczyta część uchwały RIO o następującej treści: „W dniu 17 sierpnia 2023 roku wpłynęło do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie pismo z dnia 17 sierpnia 2023 roku. od 
Przewodniczącego Rady Miejskiej w Wojniczu, w którym poinformowano, iż zwołano sesję 

nadzwyczajną Rady Miejskiej w celu usunięcia wskazanego przez Kolegium RIO w Krakowie 
naruszenia prawa, poprzez uchylenie podjętej w dniu 30 czerwca 2023 r. uchwały Nr 
XLIII/525/2023 Rady Miejskiej w Wojniczu w sprawie zmian w budżecie Gminy Wojnicz na 
2023 rok. W przeprowadzonym głosowaniu grupa radnych podtrzymała swoją decyzję z dnia 
30 czerwca 2023 r, w wyniku której nie uchylono wskazanej przez Kolegium RIO w Krakowie 
uchwały Nr XLVIII/525/2023. W posiedzeniu Kolegium RIO w Krakowie w dniu 23 sierpnia 
2023 r. Udział wziął uprawniony przedstawiciel gminy Wojnicz, który przytoczył argumenty 
dotyczące prawidłowości podjęcia zakwestionowanej uchwały. 

Po rozpatrzeniu sprawy i zapoznaniu się ze stanowiskiem Przewodniczącego w związku z 
tym, że Rada podjęła decyzję na sesji ze względu na charakter stwierdzonego naruszenia 
prawa, Kolegium Izby orzekło jak w sentencji." 

Powiedział, że procedowana uchwała jest wynikiem tej zmiany. 

P. SKARBNIK — poinformowała, że Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej uchyliło 

uchwałę podjętą przez Radę Miejską, a dotyczącą rozdysponowania części środków 

będących wydzielonych w budżecie dla miasta Wojnicz z przeznaczeniem na budowę 

chodnika na ulicy Warszawskiej w Wojniczu. W związku z czym w tej chwili proceduje się 

uchwałę w sprawie rozdysponowania środków wydzielonych w budżecie dla Miasta 
Wojnicz zgodnie z uchwałą Zebrania Ogólnego Mieszkańców Miasta Wojnicz. 

Radny p. E. MICHALIK — zapytał, czy te pieniądze już będą przydzielone na poszczególne 
działy i rozdziały i Zarząd Miasta może nimi dysponować? 
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P. SKARBNIK — odpowiedziała, że tak, po podjęciu uchwały. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zapytał, czy jeszcze ktoś z Radnych chciałby 
zabrać głos w sprawie projektu uchwały. 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — odczytał sentencję projektu uchwały nr 
LI/538/2023 w sprawie zmian w budżecie gminy Wojnicz na 2023 rok. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wojnicz na 2023 rok.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (4) 
Roman Chamioło. Marcin Dulowski, Augustyn Kubis, Edward Michalik 
PRZECIW (1) 
Tadeusz Pawlina 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) 
Marek Bachara, Bożena Budyn, Janina Chrapusta, Wojciech Derlaga, Stanisław Karpiel, 
Aneta Kawa, Tadeusz Kurek, Janina Sosin 
NIEOBECNI (2) 
Bogdan Kurek, Grzegorz Opioła 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wojnicz na 2023 rok. 

P. SKARBNIK — poinformowała, że zmiany wprowadzone tą uchwałą polegają na 

zwiększeniu planu dochodów budżetu o kwotę 6 milionów 128 tysięcy 67 złotych i 16 groszy, 

zmniejszeniu planu przychodów budżetu o kwotę milion złotych 34 tysiące 178 złotych i 
zwiększeniu planu wydatków budżetu o kwotę 5 milionów 93 tysiące 889 złotych i 16 groszy. 
Szczegółowe uzasadnienie zmian kształtuje się następująco: 

Zmiany w zakresie przychodów dotyczą zmniejszenia przychodów z wolnych środków, o 
których mowa w artykule 217 ust. 2 punkt 6 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach 
publicznych. 
Jeśli chodzi o zmiany w zakresie dochodów, to wprowadzono dotację z budżetu państwa na 
remont drogi gminnej Ratnawy numer 203-284K w miejscowości Wojnicz, zwiększono 

dochody z opłat lokalnych, zwiększono część oświatową subwencji ogólnej, wprowadzono 
dochody z uzupełnienia subwencji ogólnej, wprowadzono dotację z tytułu zwrotu części 

wydatków wykonanych w ramach Funduszu Sołeckiego, wprowadzono dotację z Unii 
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Europejskiej na realizację projektu Erasmus Plus Edukacja Szkolna. Zwiększono dochody 
związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej. Wprowadzono dochody z 
tytułu zwrotu kosztów sądowych. Zmniejszono dochody z programu inwestycji strategicznych 
Polski Ład na realizację zadania pod nazwą Zmiana sposobu użytkowania wraz z 
przebudową budynku szkoły na Urząd Miejski w Wojniczu i te środki przeniesiono do 
realizacji na 2024 rok. 
Ponadto zmniejszono dochody z dofinansowania z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej na realizację zadania pod nazwą Zielona Sala Szkolna 
Ekopracownia w Gminie Wojnicz. Realizacja tych dochodów nastąpi w roku przyszłym. 

Jeśli chodzi o zmiany w zakresie wydatków, to zwiększono wydatki bieżące o kwotę 4 
miliony 543 tysiące 442 zł 16 groszy, w tym na remont drogi gminnej Ratnawy nr 203-284K w 
miejscowości Wojnicz, to jest kwota 2 miliony 573 tysiące 468 zł. 

Jeśli chodzi o wydatki majątkowe, to zwiększono wydatki majątkowe na opracowanie 
dokumentacji projektowo-kosztorysowej na zadanie pod nazwą Budowa kanalizacji 
sanitarnej dla miejscowości Łukanowice, gmina Wojnicz. 
Na malowanie dachu na budynku domu ludowego w miejscowości Dębina Zakrzowska, na 
budowę oświetlenia drogowego. na modernizację placu zabaw i siłowni plenerowej w 
Dębinie Zakrzowskiej, na wytyczenie geodezyjne budynku gospodarczego z wiatą plenerową 
w miejscowości Milówka, na rewitalizację wojnickiego rynku, na modernizację Pałacu 
Dąmbskich w Wojniczu oraz na modernizację budynku i Stadionu Olimpii w Wojniczu. 
Ponadto zmniejszono wydatki majątkowe na realizację zadania pod nazwą zmiana sposobu 
użytkowania wraz z przebudową budynku szkoły na Urząd Miejski w Wojniczu i te wydatki 
przeniesiono do realizacji na rok przyszły. 
Przedstawione zmiany w budżecie uwzględniają wniosek Rady Sołeckiej Sołectwa 
Sukmanie. 
W ślad za dokonanymi zmianami, zmianie ulega tabela nr 3, przychody i rozchody budżetu 
gminy Wojnicz na 2023 rok. Tabela nr 6, wydatki do dyspozycji jednostek pomocniczych 
gminy Wojnicz wyodrębnione w ramach Funduszu Sołeckiego w 2023 roku. 
Tabela nr 8, dochody i wydatki budżetu finansowane środkami pochodzącymi z programu 
Polski Ład. Załącznik numer 1 zestawienie planowanych kwot dotacji udzielanych 
z budżetu gminy Wojnicz w roku 2023 oraz załącznik numer 3 plan dochodów i wydatków na 
zadania realizowane na podstawie porozumień lub umów z innymi jednostkami samorządu 
terytorialnego w 2023 roku. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zapytał, czy jeszcze ktoś z Radnych chciałby 
zabrać głos w sprawie projektu uchwały. 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zapytał o zwiększenie wydatków na dotacje dla 
publicznych i niepublicznych placówek oświatowych. 

P. SKARBNIK — odpowiedziała, że w tej uchwale zwiększa się środki dla tych wszystkich 
placówek. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — odczytał sentencję projektu uchwały nr 
LI/539/2023 w sprawie zmian w budżecie gminy Wojnicz na 2023 rok. 
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Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wojnicz na 2023 rok.. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamioło, Janina Chrapusta, Wojciech Derlaga, 
Marcin Dulowski, Stanisław Karpiel, Aneta Kawa, Augustyn Kubis, Tadeusz Kurek, Edward 
Michalik, Tadeusz Pawlina, Janina Sosin 
NIEOBECNI (2) 
Bogdan Kurek, Grzegorz Opioła 

9 Podjęcie uchwały w sprawie powołania składu Komisji Inwentaryzacyjnej Mienia. 

P. B. KIEĆ — Kierownik Referatu GPN — poinformowała, że jest to uchwała porządkowa, 

dotyczy powołania nowego składu komisji inwentaryzacyjnej mienia zgodnie z artykułem 17 
ust. 2 przepisów wprowadzających ustawę o samorządzie terytorialnym i ustawy o 
pracownikach samorządowych, gdyż w poprzedniej uchwale z 2016 roku nastąpiła zmiana 
nazwisk osób tej komisji, jednocześnie też zmniejszono skład tej komisji ze względów 

praktycznych, z 6 do 3 osób. 

Radny p. M. DULOWSKI — powiedział, iż rozumie, że to jest stała komisja, która jeżeli jest 
potrzeba to jest wykorzystywana do inwentaryzacji? 

P. B. KIEĆ — Kierownik Referatu GPN — potwierdziła, że jest to stała komisja, która w chwili 
kiedy Gmina chce komunalizować, czy regulować daną nieruchomość, czy drogę, dokonuje 
się takiego spisu inwentaryzacyjnego, który jest na 30 dni wywieszany w danej miejscowości 

oraz w Urzędzie i dlatego ta Komisja musi być powołana, bo ona ten spis sporządza. 

Nikt więcej głosu nie zabierał. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — odczytał sentencję projektu uchwały nr 
LI/540/2023 w sprawie powołania składu Komisji Inwentaryzacyjnej Mienia. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie powołania składu Komisji Inwentaryzacyjnej Mienia.. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamioło, Janina Chrapusta, Wojciech Derlaga, 
Marcin Dulowski, Stanisław Karpiel, Aneta Kawa, Augustyn Kubis, Tadeusz Kurek, Edward 
Michalik, Tadeusz Pawlina, Janina Sosin 
NIEOBECNI (2) 
Bogdan Kurek, Grzegorz Opioła 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy najmu lokalu 
stanowiącego własność Gminy Wojnicz. 

P. B. KIEĆ — Kierownik Referatu GPN — poinformowała, że uchwała dotyczy przedłużenia 

umowy najmu lokalu usytuowanego pod adresem Rynek 2 o powierzchni 56 m2. 
Obecna umowa obowiązuje od listopada 2013 roku, zaś jej koniec przypada na 15 listopada 
tego roku. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zapytał, czy jeszcze ktoś z Radnych chciałby 
zabrać głos w sprawie projektu uchwały. 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — odczytał sentencję projektu uchwały nr 
LI/541/2023 w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy najmu lokalu 
stanowiącego własność Gminy Wojnicz. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy najmu lokalu 
stanowiącego własność Gminy Wojnicz.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamioło, Janina Chrapusta, Wojciech Derlaga, 
Marcin Dulowski, Stanisław Karpiel, Aneta Kawa, Augustyn Kubis, Tadeusz Kurek, Edward 
Michalik, Tadeusz Pawlina, Janina Sosin 
NIEOBECNI (2) 
Bogdan Kurek, Grzegorz Opioła 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy dzierżawy. 

P. B. KIEĆ — Kierownik Referatu GPN — poinformowała, że uchwała dotyczy przedłużenia 
umowy dzierżawy, która została sporządzona 20 października 2022 roku i obowiązuje do 
końca tego roku. 
Przedłużenie to dotyczy dwóch działek o łącznej powierzchni 36 arów położonych w 
Wojniczu od strony południowej cmentarza komunalnego. 
PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zapytał, czy jeszcze ktoś z Radnych chciałby 

zabrać głos w sprawie projektu uchwały. 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — odczytał sentencję projektu uchwały Nr 
LI/542/2023 w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy dzierżawy. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy dzierżawy. . 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamioło, Janina Chrapusta, Wojciech Derlaga, 

Marcin Dulowski, Stanisław Karpiel, Aneta Kawa, Augustyn Kubis, Tadeusz Kurek, Edward 

Michalik, Tadeusz Pawlina, Janina Sosin 
NIEOBECNI (2) 
Bogdan Kurek, Grzegorz Opioła 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zakupu nieruchomości do zasobu nieruchomości Gminy 

Wojnicz. 

P. B. KIEĆ — Kierownik Referatu GPN — poinformowała, że uchwała dotyczy zakupu działki 

położonej w Wojniczu o powierzchni ar i 27 metrów kwadratowych. 
Jest to zakup celem zlokalizowania tam drogi, jest to część Wojnicza, tak zwana strzelnica. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zapytał, czy jeszcze ktoś z Radnych chciałby 

zabrać głos w sprawie projektu uchwały. 
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Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — odczytał sentencję projektu uchwały Nr 
LI/543/2023 w sprawie zakupu nieruchomości do zasobu nieruchomości Gminy Wojnicz. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zakupu nieruchomości do zasobu nieruchomości Gminy 
Wojnicz.. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamioło, Janina Chrapusta, Wojciech Derlaga, 
Marcin Dulowski, Stanisław Karpiel, Aneta Kawa, Augustyn Kubis, Tadeusz Kurek, Edward 
Michalik, Tadeusz Pawlina, Janina Sosin 
NIEOBECNI (2) 
Bogdan Kurek, Grzegorz Opioła 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla rozbudowy cmentarza parafialnego w miejscowości 
Biadoliny Radłowskie. 

P. B. KIEĆ — Kierownik Referatu GPN — poinformowała, że uchwała dotyczy przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, dla rozbudowy 
cmentarza parafialnego w miejscowości Biadoliny Radłowskie. 
Załącznik graficzny przedstawia działki , które będą objęte rozbudową tego cmentarza wraz z 
lokalizacją parkingu, a także strefę większą troszeczkę niż minimum 150 metrów, która 
została objęta tym planem. 
Podjęcie przedmiotowej uchwały zezwoli Burmistrzowi Wojnicza na podjęcie procedury 
planistycznej, która została określona w artykule 17 ustawy o planowaniu i 
zagospodarowaniu przestrzennym, w trakcie której po uzyskaniu pozytywnych oczywiście 
uzgodnień i opinii instytucji, które zostały wymienione w artykule 17 ustawy, o której mówiła 
wcześniej, będzie można wtedy podjąć uchwałę w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
dla tej rozbudowy cmentarza. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zapytał, czy jeszcze ktoś z Radnych chciałby 
zabrać głos w sprawie projektu uchwały. 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 
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PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — odczytał sentencję projektu uchwały Nr 
LI/544/2023 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla rozbudowy cmentarza parafialnego w miejscowości 
Biadoliny Radłowskie. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla rozbudowy cmentarza parafialnego w miejscowości 

Biadoliny Radłowskie.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0. NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamioło, Janina Chrapusta, Wojciech Derlaga, 
Marcin Dulowski, Stanisław Karpiel, Aneta Kawa. Augustyn Kubis, Tadeusz Kurek, Edward 
Michalik, Tadeusz Pawlina, Janina Sosin 
NIEOBECNI (2) 
Bogdan Kurek, Grzegorz Opioła 

14. Podjęcie uchwały w sprawie reparacji, odszkodowań i zadośćuczynienia z tytułu strat, 
jakie Polska poniosła z powodu napaści Niemiec oraz późniejszej okupacji. 

Radny p. E. MICHALIK - zadał techniczne pytanie dotyczące projektu uchwały, czy był 

załączony przykładowy projekt uchwały, czy został przygotowany w Gminie? 

P. ADWOKAT — odpowiedziała, że był załączony projekt uchwały, który został trochę 

zmodyfikowany pod lokalne potrzeby. 
W pierwotnym projekcie były takie zdania, takie twierdzenia, które nie do końca mają 

zastosowanie w stosunku do Gminy. Skoro Rada Miejska podejmuje uchwałę, to 
dostosowano ją w treści, ale generalnie co do zasady było to jako przykładowy wzór. Dodała, 

że absolutnie to nie był to nacisk żadnych organów zewnętrznych. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — odczytał sentencję projektu uchwały Nr 
LI/545/2023 w sprawie reparacji odszkodowań i zadośćuczynienia z tytułu straty jakie Polska 
poniosła z powodu napaści Niemiec oraz późniejszej okupacji. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 
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Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie reparacji, odszkodowań i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie 
Polska poniosła z powodu napaści Niemiec oraz późniejszej okupacji.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamioło, Janina Chrapusta, Wojciech Derlaga, 
Marcin Dulowski, Aneta Kawa, Augustyn Kubis, Tadeusz Kurek, Edward Michalik, Tadeusz 
Pawlina, Janina Sosin 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Stanisław Karpiel 
NIEOBECNI (2) 
Bogdan Kurek, Grzegorz Opioła 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia dotyczącego realizacji z Powiatem 
Tarnowskim zadania pn. Budowa chodnika jednostronnego wraz ze zjazdami do działek przy 
drodze powiatowej nr DP 1407 K w Loponiu — Biadolinach Radłowskich, gm. Wojnicz o 
długości ok. 2 300 mb na odcinku od Przedszkola Publicznego w Biadolinach Radłowskich w 
kierunku drogi krajowej nr 94. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych zabierze 
głos w sprawie tej uchwały z uwagi na to, że była to inicjatywa Radnych? 

Radny p. S. KARPIEL — poddał w wątpliwość, czy w ogóle jest sens budować kilkanaście 

metrów chodnika? Powiedział, że z jego przeliczeń wynikających z projektu budowy ok. 100 
metrów chodnika na ul. Warszawskiej, koszt wyniesie około 280 tysięcy, czyli 1 metr 
chodnika kosztuje około 2 800 zł. Za kwotę 60 tysięcy można zrobić dwadzieścia kilka 
metrów, nie więcej. 

Radny p. M. DULOWSKI — powiedział, że zdaje sobie sprawę, że Ja wiem, że najlepiej by 
było, żeby zrobić to na przykład na dwie raty. Dyskutowano to wielokrotnie na Radzie i z 
Panem Burmistrzem, że jest to uzależnione też od dotacji Powiatu Tarnowskiego. 
Według jego wyliczeń za te pieniądze może być około siedemdziesięciu metrów chodnika. 
Powiedział, że jest tam niebezpieczny zakręt koło przedszkola. 
Zwrócił się do Państwa Radnych z prośbą na ile jest możliwość, na ile Powiat pomoże o 
poparcie jego wniosku, by ten kawałek chodnika zrobić, bo chodzi o bezpieczeństwo w tym 
miejscu przy przedszkolu. Powiedział, że monituje w tej sprawie od kilku lat i również dzisiaj 
prosi o przychylność w tej sprawie. 

Radna p. J. CHRAPUSTA — zapytała o kwotę dotyczącą budowy tego chodnika wraz z 
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projektem, bo wiadomo, że też koszty wzrastają. 

P. BURMISTRZ — poinformował, że projekt jest gotowy na całość - 2300 metrów, 
to są ogromne koszty, dlatego ma cały czas wątpliwości , nauczony doświadczeniem 

budowy chodnika wzdłuż drogi powiatowej w Grabnie, gdzie przez 6 lat Gmina wydała 

mnóstwo pieniędzy, wydając po 120, po 150 tysięcy przy współudziale Starostwa, gdzie w 
konsekwencji doszło do sytuacji kuriozalnej, że budowana jest droga powiatowa wraz z 
chodnikiem przez całe Aleje. Gdyby Gmina może poczekała, byłby tam chodnik. 
Droga powiatowa w Biadolinach Radowskich kwalifikuje się do remontu, bo jest w złym 

stanie. Powiedział, że trzeba podjąć starania poprzez Starostwo i z Polskiego Ładu, czy z 
Funduszu Rozwoju Dróg zrobić drogę wraz z chodnikiem na całej długości. 

Ma takie wątpliwości , że Gmina znowu będzie robić może przez rok, przez dwa, przez trzy, a 
Starostwo później wejdzie i zrobi tę drogę powiatową w całości. 

Gdyby te środki finansowe przekazywane przez Starostwo były większe, gdyby dawali po 
125, 150 tysięcy, to za 300 tysięcy byłby już jakiś odcinek drogi do zrealizowania. 
W tej chwili nie wie czy się ktoś zgłosi do przetargu, czy jakaś firma będzie zainteresowana 
wykonaniem 60-70 metrów chodnika. 
Dlatego uważa, że należy cierpliwie poczekać i poprzez Starostwo pisać prośby o wykonanie 
chodnika wzdłuż drogi powiatowej wraz z nową nawierzchnią tej drogi, podpierając się 

poparciem mieszkańców. 

Radna p. J. SOSIN - uważam, że Powiat daje naprawdę bardzo małe pieniądze jako 
współudział w inwestycjach przy drodze powiatowej. Powiedziała, że radni chcieli na ulicy 
Warszawskiej zrobić 80 metrów chodnika, czego nie da się zrobić, ale jest to zadanie Gminy. 
Uważa, że ewentualnie tutaj można by pomyśleć o budowie chodnika bo tam są 2 
niebezpieczne zakręty. Rodzice z małymi dziećmi idą drugą stroną tego chodnika, nie 
przechodzą na wprost kapliczki, tylko idą prosto aż do małych plant. 
Powiedziała, że bardzo dużo ludzi tamtędy chodzi, a jest tam niebezpiecznie. 
Dalej popiera budowę chodnika przy ulicy Warszawskiej. 

Radny p. M. DULOWSKI — powiedział, że wielokrotnie zaznaczał, że chodniki są wszędzie 

potrzebne. Przypomniał, że co do budowy chodnika, to początkowo były dwie inwestycje w 

łapaniu i Biadolinach, które połączono w jedną inwestycję. 

Powiedział, że nigdy nie był przeciwko inwestycjom w sołectwach, a widzi, że Państwo Radni 

mają problem z wydaniem 60 tysięcy z budżetu Gminy. Powiedział, że kilka uchwał 

wcześniej, wydano 86, 460, 120, 33 tys. zł, a tu jest problem wydać 60 tysięcy, bo się nie 

opłaca. Powiedział, że jeżeli komuś tam się krzywda stanie to wtedy Radni powiedzą, że się 

nie opłaciło. 

Ma świadomość, że może być tak, że będą środki z Powiatu, albo też nie, ale uważa, że 

należy zrobić tyle, jaka jest możliwość. 

Dyskutowano kiedyś, że jest możliwość dodania większej kwoty, z czym p. Burmistrz się nie 
zgadza. Powiedział, że większość gmin dodaje więcej środków. Uważa, że tak naprawdę 

Gmina nie robi na złość Powiatowi, ale mieszkańcom, bo to są mieszkańcy tutejszej Gminy. 
Powiedział, że tu nie chodzi o to, że czy się opłaca, czy się nie opłaca i podał przykłady 

decyzji budżetowych z kilka uchwał wcześniej. 

Powiedział, że Państwo Radni zrobią, jak będą uważać za stosowne. 
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P. BURMISTRZ — powiedział, że również uważa, że chodniki są potrzebne dla 
bezpieczeństwa i Gmina to robi: wzdłuż drogi wojewódzkiej, wzdłuż drogi powiatowej. 
Wnosi jednak o cierpliwość. 

Powiedział, że gdyby nie wykazano cierpliwości, to pewnie wydano by ponad dwa miliony na 
ulicę Świętej Kingi, bo też tam był duży nacisk. 
Gmina napisała protokół zniszczenia przez powódź i liczyła na dofinansowanie, co stało się 

faktem. Podobnie było ze Szkodną Północną w Olszynach, gdzie był wielki nacisk i 
faktycznie droga była w fatalnym stanie. Z rezerwy Pana Premiera Gmina otrzymała 2 mln zł 

i inwestycja jest realizowana. Cały czas powtarza o troszkę cierpliwości . 
Powiedział, że Gmina nie otrzyma pieniędzy na termomodernizację dwóch szkół, 

gdzie parę lat temu jeszcze przed pandemią napisano projekt do Narodowego Funduszu 
Ochrony Środowiska w Warszawie. Wniosek, co prawda, nie był wysoko oceniony, a 
pieniędzy wtedy było dosyć mało i Gmina nie pozyskała środków, ale kazano cierpliwie 
czekać. Po kilku latach zadecydowano o realizacji tych inwestycji z Polskiego Ładu. W tym 
roku Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska pytał, czy Gmina jest zainteresowana 
dofinansowaniem, o które występowała z wnioskiem? 
Od razu odpisano, że Gmina jest zainteresowana tymi środkami , bo liczono, że środki 
wpłyną od razu i wówczas pieniądze z Polskiego Ładu można by przeznaczyć na inne 
zadania, a z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska remontować te szkoły. 
Prace w szkołach są na ukończeniu i do tej pory dofinansowanie z Narodowego Funduszu 
Ochrony Środowiska nie wpłynęło i najprawdopodobniej już nie wpłynie. 
Obydwie szkoły są oddane do użytku, pieniądze trzeba firmom wypłacić. 
Powiedział, że każda inwestycja jest potrzebna dla Gminy Wojnicz i to nie podlega dyskusji, 
dlatego wybrano na razie to co najważniejsze, co jest potrzebne. Wychodzą co chwilę jakieś 
sytuacje. 460 tys. zł Gmina dokłada do Pałacu, czego się też trzeba było spodziewać. Gdyby 
doszło do zburzenia, to wtedy Gmina by dołożyła 2,3 miliony zł. 
Podobna sytuacja jest na rynku, że co chwilę coś nieprzewidzianego się zdarza, czy na 
płycie boiska na Olimpii w Wojniczu, gdzie Gmina musi znowu dołożyć pieniądze, żeby tę 
płytę zrobić, żeby to jakoś wyglądało. 
Powiedział, że może jeszcze Gminę na coś będzie stać z wolnych środków, ale praktycznie 
już tam nie ma pieniędzy, bo zostały podokładane, gdzie Gmina tylko mogła zainwestować i 
coś zrobić. 

Gmina napisała wnioski do nowego rozdania Polskiego ładu prawie na 9 milionów złotych. 
I do każdej grupy trzeba podokładać. 
Jedno dofinansowanie wynosi 90%, czyli 10% trzeba mieć własnych środków. 
Drugie zadanie w Polskim Ladzie jest 80-procentowe, czyli trzeba dołożyć 20%. 
Powiedział, że sobie nie wyobraża, żeby dostać 9 milionów i 3 miliony nie znaleźć na wkład 
własny, czy 2,5 miliona, w zależności ile to wszystko wyniesie. 
Dlatego apeluje o ostrożność i cierpliwość, bo wiele się zrobi jak Samorząd będzie chciał 
wspólnie działać. 

Uważa, że niepotrzebne były nieporozumienia, bo można było i ulicę i chodnik na ulicy 
Warszawskiej zrobić. 

Radny p. M. DULOWSKI — powiedział, że słucha wystąpień Pana Burmistrza i jednym z 
punktów było, że otrzymano 3 sierpnia wsparcie do samorządu w wysokości 4 milionów 
złotych. Pan Burmistrz wspomina o wolnych środkach, a Pani Skarbnik chyba cztery 
sesje temu powiedziała, ze już wolnych środków, tych nieznaczonych nie ma. 
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Powiedział, że rozumie, że są inwestycje, tylko nie można gradować, czy to jest bardziej 
potrzebne, czy to jest mniej potrzebne. 
Temat chodnika przewija się od początku przedłużonej obecnej kadencji, czyli od końca roku 
2018. Bardzo dobrze, że udało się opracować projekt i cieszy go to. Rozumie również, że 
cierpliwość jest potrzebna, ale są też rzeczy ważne i ważniejsze i nie wie, czy jest coś 

ważniejsze niż bezpieczeństwo. 

Radny p. A. KUBIS — uważa, że byłoby dobrze rozpoczęć tę inwestycję, aby nie przepadł 

projekt, bo nawet przysłowiowe wbicie łopaty przedłuża ważność projektu. 

P. BURMISTRZ — powiedział, że tak Gmina zrobi. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zapytał, czy jeszcze ktoś z Radnych chciałby 

zabrać głos w sprawie projektu uchwały. 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — odczytał sentencję projektu uchwały Nr 
LI/546/2023 w sprawie zawarcia porozumienia dotyczącego realizacji z Powiatem 
Tarnowskim zadania pn. Budowa chodnika jednostronnego wraz ze zjazdami do działek przy 
drodze powiatowej nr DP 1407 K w Łoponiu — Biadolinach Radłowskich, gm. Wojnicz o 
długości ok. 2 300 mb na odcinku od Przedszkola Publicznego w Biadolinach Radłowskich w 
kierunku drogi krajowej nr 94. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — poinformował, że "za" przyjęciem uchwały 

głosowało 4 radnych, przeciw było 7 radnych i 2 radnych wstrzymało się od głosu. 

Projekt uchwały został odrzucony. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia dotyczącego realizacji z Powiatem 

Tarnowskim zadania pn. Budowa chodnika jednostronnego wraz ze zjazdami do działek przy 
drodze powiatowej nr DP 1407 K w Loponiu — Biadolinach Radłowskich, gm. VVojnicz o 

długości ok. 2 300 mb na odcinku od Przedszkola Publicznego w Biadolinach Radłowskich w 

kierunku drogi krajowej nr 94.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (4) 
Roman Chamioło, Marcin Dulowski, Augustyn Kubis, Edward Michalik 
PRZECIW (7) 
Marek Bachara, Bożena Budyn, Wojciech Derlaga, Aneta Kawa, Tadeusz Kurek, Tadeusz 
Pawlina, Janina Sosin 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
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Janina Chrapusta, Stanisław Karpiel 
NIEOBECNI (2) 
Bogdan Kurek, Grzegorz Opioła 

16. Zapytania i interpelacje. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zapytał, czy ktoś z państwa radnych chciałby 
zgłosić jakąś interpelację na piśmie? 

Nikt z Radnych nie zgłosił interpelacji. 

17. Wolne wnioski. 

Radna p. J. CHRAPUSTA — powiedziała, że jakiś czas temu rozmawiano na sesji o 
zamontowaniu progów zwalniających w Łoponiu na drodze powiatowej przy szkole 
podstawowej. Pan Wiceburmistrz zasugerował, że aby te progi zamontować należałoby 
wcześniej położyć nową nakładkę. 
Zapytała, czy są jakieś informacje w tej sprawie? 
Drugie pytanie dotyczy progów zwalniających. Uważa, że pożądane jest zamontowanie 
progów zwalniających na drodze gminnej 711 tzw. Żydowskiej, która prowadzi do 
Łopianowego Zakątka. Jest to bardzo prosty odcinek drogi na tej drodze bardzo szybko 
poruszają się osoby na quadach, na motocyklach i mieszkańcy zgłaszają, że czują się 
niebezpieczni. 

P. BURMISTRZ — powiedział, że na drodze gminnej, o ile nie będzie problemów można to 
zrobić do miesiąca, bo to też musi być opracowany projekt, znaki drogowe, bo nie można 

sobie progu wstawić ad hoc, żeby nie doszło do jakiegoś wypadku. Musi być zmiana 
organizacji ruchu i to można zrobić. 

Powiedział, że w sprawie przejścia na drodze powiatowej nie podejmowano tego tematu. 
Ta droga jest pofałdowana, nierówna i liczył, że zgodnie z obietnicą Powiat jakiś odcinek tej 
drogi wyasfaltuje i wówczas można by dopiero zrobić próg. 
Obiecał, że Gmina wystąpi do Zarządu Dróg Powiatowych na takiej samej zasadzie jak w 
Biadolinach. Powiedział, że zainteresuje się tym i to wykona. 

Pan Sołtys W. GURGUL — powiedział, że rozmawiał w ostatnią środę z Panem 
Przewodniczącym Rady Powiatu, który powiedział, że w tym roku zostanie położona 
nakładka od drogi nr 94 w kierunku Biadolin i ta nakładka będzie wykonana mniej więcej do 
kaplicy w Łoponiu. 

Podjął temat pytając o remont chodnika wzdłuż całego Łoponia i budowy chodnika. 
Zapytał, czy ta nakładka będzie jeszcze rozszerzona o wymianę skorodowanych 
krawężników, załamanych odwodnień i tak dalej, na co uzyskał odpowiedź, że to 
ewentualnie będzie możliwe w przyszłym roku. 
Ale w ubiegłym roku tak samo Przewodniczącym Rady Powiatu mu obiecał, że do końca 
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2022 roku będzie ta nakładka wykonana. Taka informacja została przez p. 
Przewodniczącego opublikowana na Facebooku. 
Powiedział, że jeśli chodzi o chodnik, to sprawa chodnika przez Łopoń i Biadoliny 
Podnoszona jest od 35 lat. Dotyczy to również modernizacji i odwodnienia drogi i wielu 
różnych innych spraw związanych z bezpieczeństwem na tej drodze. 
Powiedział, że droga ta jest bardzo niebezpieczna i w bardzo złym stanie. 

P. Sołtys H. KUBON — powiedział, że myślałem, że już zapytanie do Powiatu było wykonane 
i że dzisiaj, na co ludzie byli przygotowani, będzie 2300 metrów zatwierdzone, bo Powiat 
jakieś pieniążki dał z tego co słyszy, ale Powiat większych pieniędzy jednak nie dał na ten 
chodnik. 
Zwracał raz uwagę w internecie, czemu chodnik jest robiony w stronę Więckowice, Grabna, 
jest asfalt. W odpowiedzi uzyskał informację, że tam są gorsze drogi niż w Biadolinach. 
Uważa, że nie były tam gorsze drogi. 
Zwrócił się do Sołtysa Łapania, że na pewno oba sołectwa będą pisać pismo i zbierać 

podpisy. 
Wyjaśnił p. Radnemu Kubisowi, że projekt nie przepadnie, bo w tamtym roku były zaczęte 

prace. Powiedział, że trzeba szukać dużych pieniędzy na tę inwestycję. 

Powiedział, że wszyscy mieszkańcy chcą tego chodnika, bo jest tam bardzo niebezpieczne, 
a szczególnie od strony przedszkola, gdzie są 3 zakręty bardzo niewidoczne. 

Radna p. J. CHRAPUSTA — nawiązując do remontu chodnika poinformowała, że pisała 

pismo do Zarządu Dróg Powiatowych o remont chodnika w Łapaniu, który miał się odbyć w 
drugim kwartale tego roku, ale do tej pory nikt się nie pokazał, Nie wie, czy to, co Zarząd 

pisze, do końca jest takie rzetelne i wiarygodne 

PRZEWODNICZĄCY ZARZĄDU MIASTA WOJNICZ — zapytał p. Burmistrza, „czy warto było 

11 miesięcy tych całych zabiegów, nieporozumień, podkładanie nóg, rzucanie kłód?" 

Powiedział, że Pan Burmistrz wywarł presję na Radnych i tu nie ma większych pretensji, ale 
to wszystko była sprawa Pana Burmistrza. 
Zapytał, czy warto było nie zatwierdzić budżetu dla jednej miejscowości? Zarząd przez 9 
miesięcy praktycznie nie mógł działać. Powiedział, że chce się odnieść, bo nie sposób się 

nie odnieść do pseudo wywiadu, nazwałby to „ustawki", w Radiu RDN, jaka odbyła się z 
Panem Burmistrzem 13 września. Powiedział, że był tam stek kłamstw, nieprawdziwych 
sytuacji, pomówień pod adresem Zarządu i mieszkańców Wojnicza. Pan Burmistrz 
powiedział, że Radni zdecydowali o budowie chodnika za 260 tysięcy. Z tą decyzją nie 
zgodził się Zarząd Miasta Wojnicza. Zwrócił się z pytaniem do Pana Burmistrza, jakie prawo 
ma Zarząd, by nie zgodzić się z uchwałami Rady? Sam odpowiedział, że żadne. Tylko Pan 
Burmistrz mówi to publicznie wprowadzając słuchaczy w błąd, oczywiście umyślnie. 

Powiedział, że Zarząd cały czas mówi, że chodnik przy ul. Warszawskiej jest bardzo 
potrzebny i żaden mieszkaniec na zebraniu nie mówił, że jest niepotrzebny. Powiedział, że 

Pan Burmistrz manipuluje. 
Wyjaśnił, że głosowania Zarządu i Mieszkańców na Zebraniu były tylko w jednym celu - żeby 

zaznaczyć, że popierają podział pieniędzy, który zaproponował Zarząd, a nie, 
tak jak Pan Burmistrz sugeruje, ze są przeciwni budowie chodnika. Zarząd to zaczął i miał 

inicjatywę, dając dwadzieścia parę tysięcy zł z budżetu Zarządu czy Miasta Wojnicz, ale 
kosztorys wynosił trzy, czy dwa budżety miasta. 
Powiedział, że dwa lata nic się nie działo, nikt nie wyszedł z Radnych, nie zaproponował że 
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dołoży środków, że może by razem to zrobić. W tamtym roku Pan Burmistrz namieszał w 
listopadzie, bo odbywała się procedura tak jak co roku. 
Zarząd złożył propozycję, co do której pan Zastępca podpisał pismo, że Zarząd ma taką 

złożyć i nagle się okazało, że tak nie będzie. 

Powiedział, że w Pana Burmistrza propozycjach do maja nie było żadnego chodnika, 
bo tu nie chodzi o żaden chodnik, tylko po to, że jest temat, żeby się wyżyć na Zarządzie 

i zdyskredytować go w oczach mieszkańców. 

Zwrócił się do Pana Burmistrza, że tam pięknie mówi jak tam jest niebezpiecznie, a potem na 
samym końcu mówi tak, ze jeżeli mieszkańcy będą podtrzymywali dalej swoją decyzję, 

zapyta wprost czy chcą tego chodnika czy nie. Jeżeli nie będą chcieli tego chodnika, 
nie będzie robił nic przeciwko nim. Powiedział, ze Pan Burmistrz już zrobił przeciwko nim, bo 
nie uszanował ich decyzji o podziale budżetu. Mało tego, Pan Burmistrz tak w ogóle nie 
może mówić, bo jeżeli powziął taką informację albo ma wiedzę, że tam jest bardzo 
niebezpiecznie, to nie powinien oglądać się ani na Zarząd, ani na mieszkańców, tylko zrobić 

ten kawałek chodnika. Chodziło tylko i jedynie o zrobienie „zadymy", żeby Zarządowi te 
pieniądze odebrać. 

W związku z tym wywiadem chciał Panu Burmistrzowi powiedzieć, że ta studnia, 
którą wykopano w rynku, to nie jest studnia z lat sześćdziesiątych, jak Pan Burmistrz to 
powiedział, że jest to studnia z lat sześćdziesiątych, nie jest to relikwia, zabytek i nie 
wiadomo co. 
Powiedział, że w latach sześćdziesiątych były przeprowadzane badania archeologiczne 
przed położeniem trylinki i te studnie zostały odkopane, przeprowadzono badania i je 
zasypano. 
Powiedział, że dziwi się projektantowi albo bardziej konserwatorowi, że w trakcie projektów 
nie uwzględnił tego, że pod powierzchnią rynku jest ta studnia. Powiedział, że druga studnia 
jest na plantach i te studnie są co najmniej z XIX wieku, bo są uwidocznione na 
widokówkach z początku lat na przełomie wieku. Tam są pokazane zdjęcia studni jak one 
wyglądały, były obudowane w kształcie altanek. 
Stwierdził, że to nie jest tak, że to jest „nic", tylko to są studnie, których było 10 w mieście 

Wojniczu i służyły do celów przeciwpożarowych i zaopatrzenia mieszkańców. 

Powiedział, że jeszcze jedna sprawa go zbulwersowała i nie tylko jego. 

P. BURMISTRZ — zwrócił się do Przewodniczącego Rady, czy to są pytania, czy oceny? 
PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — powiedział, że Pan Przewodniczący może się 

wypowiedzieć przez 5 minut. 

PRZEWODNICZĄCY ZARZĄDU MIASTA WOJNICZ — zapytał, jakim prawem Pan Burmistrz 
wydaje, rozdaje pamiątki z Wojnicza? Kto go upoważnił? 

Powiedział, że to nie są jego rzeczy, to są wspólne rzeczy, które mają historię i Pan 
Burmistrz lekką ręką to daje i jeszcze z taką ironią. Powiedział, że chodzi mu o mozaikę na 
Olimpii. 
Powiedział, że dość, iż w trakcie projektu nikt nie zauważył, że to jest cenne, że to wymaga 
zostawienia, bo to jest na szlaku turystycznym, że ludzie przyjeżdżają i zazdroszczą, to 
jeszcze Pan Burmistrz zrzucił winę na mieszkańców, że wiedzieli, że się tam będzie coś 

robić, ale nikt nie interweniował. Powiedział, że to Pan Burmistrz powinien pierwszy, jak był 

projekt, zobaczyć, że to jest cenne. 
A jak Pan Burmistrz się na tym nie zna, to ma urzędników, którzy mu to powinni powiedzieć, 

ze trzeba to zachować. 
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Ponadto są Radni, Zarząd Miasta, Towarzystwo Przyjaciół Ziemi Wojnickiej, którzy by się 
może podjęli ratowania, a nie w Radio Kraków ogłosić, że Pan Burmistrz to wyda osobie 
prywatnej, żeby sobie na przykład wyłożyła ścianę w garażu. 

Powiedział, że na przykład zgłosiło się parę firm — i powiedział, że jeden Pan, który w 
Tarnowie jest prezesem fundacji, powiedział tak: cyt. „Łysogórska ceramika jest już 

rzadkością i posiadanie czegoś takiego było naszym marzeniem od jakiegoś czasu. Zawsze 
chcieliśmy mieć coś takiego." 
Powiedział, że na szczęście jeszcze był czas, dlatego zadzwonił do Pani Teresy (Prezesa 
TPZW), która zwróciła się do Pana Burmistrza i prawdopodobnie zostało to uratowane i jest 
w Wojniczu. Powiedział, że nie zadzwonił sam, bo myśli, że Pan Burmistrz z przekory by to 
wydał. 

Zwrócił się do Pana Burmistrza, że jest sprawa pomówień w radiu, która będzie miała dalsze 
Konsekwencje. Powiedział, że już poszło w radiu RDN wyjaśnienie tej sprawy, bo jego 
zdaniem Pan Burmistrz jest kłamcą, nakłamał tam, pomówił Zarząd Miasta. 
Powiedział, że będzie też wyjaśniać na Zebraniach, bo mieszkańcy też są zbulwersowani, 
czemu Pan Burmistrz opowiada, że nie chcą chodnika. Powiedział, że wszyscy chcą tego 
chodnika. Zwrócił się do Radnej p. Sosin, że powiedziała, że się nie da zrobić chodnika na 
ul. Warszawskiej. Powiedział, że trzeba przeznaczyć 260 tysięcy i się da zrobić. 

P. BURMISTRZ — powiedział, że nie pamięta już tych pytań i zarzutów. W sprawie studni na 
rynku wojnickim powiedział, że to nie kto inny, jak Przewodniczący Zarządu był 

pracownikiem, geodetą w tut. Urzędzie. 

Powiedział, że w dwa tysiące którymś roku kładziono kostkę brukową, on już chyba mieszkał 

na terenie Gminy i jeszcze do dziś się ludzie śmieją, że pod namiotami to robili, bo nadszedł 

mróz. 
Zapytał Przewodniczącego Zarządu, dlaczego wtedy nie zainterweniowano o te studnie? 
W 2000 którymś roku Pan Przewodniczący Zarządu był pracownikiem Gminy i jeszcze 
geodetą. Zapytał, dlaczego wtedy nie zainterweniowano, nie odbudowano studni? 
Teraz jest z tego problem. 
Nadmienił, że on nie powiedział nic przeciwko mieszkańcom, że dlaczego nie ma chodnika. 
Gdyby mieszkańcy chcieli ten chodnik, to by za nim zagłosowali i było Zebranie. 
Pan Przewodniczący Zarządu ich przekonał, że trzeba pieniądze rozdać organizacjom, 
wszystkim, tylko nie na chodnik. Dlatego mieszkańcy zagłosowali tak, jak zagłosowali , czyli 
nie chcieli chodnika, bo gdyby mieszkańcy podnieśli w ilości 70 ludzi rękę, że chcą chodnik, 
to Burmistrz by zrobił chodnik. 
Powiedział, że złożył propozycję, bo Zarząd bardzo długo się zastanawiał, jak podzielić 

pieniądze. Uważa, że ta jego propozycja nawet była lepsza, niż propozycja Zarządu i nie 

różniła się niczym. 119 tysięcy zł wskazał na drogę Księdza Rzepki, na to, co teraz idzie. 
20 tysięcy - na oświetlenie ul. Braci Gładyszów. W rezerwie - 20 tysięcy zł. 10 tysięcy zł na 
równanie terenu na strzelnicy. Zapytał, czy to był zły podział? Czy on chciał Zarządowi 

zabrać pieniądze? Powiedział, że to Pan Przewodniczący Zarządu sobie ubzdurał pewne 
sprawy, że będzie rozdawał. Prosi, by Pan Przewodniczący go nie nazywa kłamcą i nie 
straszył Radiem RDN. Jeżeli nakłamał, komuś ubliżył, to prosi by Pan Przewodniczący 

zgłosił to do sądu, do prokuratury, niech go przesłuchają, a nie na sesji Rady Miejskiej 
w Wojniczu. 
Zwrócił się następnie do Przewodniczącego Rady Miejskiej, że już zwracał uwagę, że albo to 
są pytania, albo to jest ocena człowieka, który jeszcze nic nie pokazał co trzeba zrobić, który 
nic nie wniósł, żeby mieszkańcom Wojnicza pomóc. Jedyne. co Zarząd wniósł, to tylko to, 



że robi zamęt tylko po to, żeby zaistnieć i całe życie w ten sposób prowadzą. 

Powiedział, że jakby dbali o Wojnicz tak, jak powinni dbać, nie tylko Przewodniczący 

Zarządu, ale i Burmistrzowie, którzy byli przed nim i Radni, którzy byli przed nim, to by nie 
było kilkuset hektarowego gospodarstwa rolnego w centrum Wojnicza i smrodu ze 140 krów. 
Starostwo chciało to przekazać Wojniczowi za niewielkie pieniądze. 

Powiedział, że Radnym Powiatowym wtedy był Pan Jan Szczerba i jeszcze inni. 
Powiedział uśmiechy to świadczą o Pana Przewodniczącego słabości, bo albo mówią sobie 
prawdę w oczy, albo kłamią, jak tylko jest to możliwe. 

Powiedział, że jeżeli w przyszłości będą takie wypowiedzi, to będzie wychodził z sali obrad, 
bo to nie są pytania poprawiające jakość życia mieszkańców Wojnicza, bo to jest tylko to, 
żeby zdyskredytować. 

Zwrócił się z pytaniem do Radnych, jaką presję na nich wywarł? Powiedział, że to jest czysty 
zarzut, o czym powiedział Przewodniczący Zarządu, że on na Radnych wywiera presję i 
muszą głosować tak jak on każe. 

Powiedział, że jest sześciu Radnych z jego klubu, z którego razem startowali w wyborach. 
Powiedział, że konsultują pewne sprawy, bo takie sprawy muszą być, ale to jest sześciu, 

a Radnych jest piętnastu. 

Zwrócił się do Przewodniczącego Zarządu, żeby określił czego w życiu oczekuje, bo on nie 
boi się Zebrania. Powiedział, że wie, jak Pan Przewodniczący Zarządu poprowadzi to 
Zebranie, będzie go dyskredytował do samego końca. 

Powiedział, że za nim przemawia historia, bo będzie piękny rynek, piękne planty, piękny 

pałac, piękna Olimpię Wojnicz, a mozaikę, to przekaże Panu Przewodniczącemu Zarządu, 

jak chce. Co do mozaiki powiedział, że wyczuł sprawę i ani jednego kawałka nie wydał 

nikomu. 
Czekał, kto się po to zgłosi. I teraz w ostatniej chwili zgłosiło się Towarzystwo Przyjaciół 

Ziemi Wojnickiej, z czego się ucieszył i są już umówieni na obejrzenie tego. 
Zapytał Pana Przewodniczącego Zarządu, dlaczego nie interweniował jak 5 lat temu 
mówiono o rewitalizacji rynku i wtedy trzeba było powiedzieć, że tam jest mozaika o wielkiej 
wartości. Powiedział, że orientował się w sprawie tej mozaiki i to są odpady z linii produkcji, 
które zostały wyklejone w Wojniczu. 
Powiedział, że być może zostanie ona umieszczona przy dojściu do Urzędu Miejskiego, a 
może zostanie coś innego zrobione. 
Powiedział, że czeka na propozycje, a nie na krytykę. 

Radna p. J. SOS IN — zwróciła się do Przewodniczącego Zarządu, że mówił, że nie 
konsultowano z nim, że nie proszono o to, żeby dołożył do tego chodnika na Warszawskiej. 
Powiedziała, ze ten temat ciągnie się już dłuższy czas i na pewno gdyby była zgoda po obu 
stronach i Pan Przewodniczący też troszeczkę dobrej woli wykazał, a nie wysypywał kliniec 
na drogę, gdzie jest cztery domy, to ten chodnik na ul. Warszawskiej wspólnie by był 

zrobiony. 
To jest jej zdanie i uważa, że tak powinno być, bo zgoda powinna być, powinno się dojść do 
porozumienia, a nie działać cały czas i tylko szkalować Radnych, mówić, że są niedobrzy, 
że w zasadzie nie mają prawa do własnego zdania, że są zmuszani przez kogoś do 
decydowania, do głosowania. Powiedziała, że Radni nie są zmuszani, każdy ma swoją wolę i 
swój rozum i decyduje według swojego uznania. 

Radny p. S. KARPIEL — powiedział, że chciał sprostować pewną sprawę, bo sam zwracał się 

słownie do Przewodniczącego Zarządu w sprawie budowy chodnika przy ul. Warszawskiej i 
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czekał, kiedy to się rozpocznie. 
Powiedział, że nie wie dlaczego, ale tak współpraca z nim, z Radnymi jakoś ciężko się 

układa. Powiedział, że to jest jego okręg wyborczy i mieszkańcy parokrotnie się do niego 
zwracali o ten chodnik w odniesieniu do bezpieczeństwa. 

On zwracał się też o pomoc w sprawie wjazdu na osiedle przy ul. Warszawskiej, bo tam 
ciągle zalewa i prosił o jakieś działania. Otrzymał negatywną odpowiedź, że nie ma 
pieniędzy. Powiedział, że tak nie można powiedzieć, że nikt się nie zwracał, nikt nic nie 
mówił i nagle wyskoczono z tym chodnikiem. 
Powiedział, że zbliża się koniec kadencji i jak teraz nie zadziała, to kiedy? 

Radny p. M. DULOWSKI — odnosząc się do wcześniejszych dyskusji zwrócił się do P. 
Radnego Karpiela o cierpliwość, bo ten chodnik będzie kiedyś zrobiony. 

PRZEWODNICZĄCY ZARZĄDU MIASTA WOJNICZ — zwracając się do Radnych z Wojnicza 
powiedział, że jeżeli by była propozycja chodnika w październiku, we wrześniu, to byłoby 

oczywiste, ale jeżeli Zarząd już podzielił środki i wtedy w maju zaczyna się mówić o 
chodniku, to nie chodzi o chodnik, chodziło o to, żeby Zarządowi odebrać pieniądze i tylko 
tyle. 
Powiedział, że nie będzie więcej dyskutował. Zwrócił się do Pana Burmistrza, że znowuż 

przeinacza prawdę, nie ma dokładnych wiadomości. 

P. BURMISTRZ — poprosił o zadanie pytania. 

PRZEWODNICZĄCY ZARZĄDU MIASTA WOJNICZ — powiedział, że jeżeli Pan Burmistrz go 

oskarża, że on był wtedy Radnym. Powiedział, że był wtedy Radnym i przychodził do władz 

Gminy, żeby przejęli gospodarstwo za porozumieniem stron. 

Dwa miliony to wtedy kosztowało. Powiedział, że Pana Burmistrza wtedy nie było i i nie ma 

wiedzy o tym i rzuca na lewo, prawo, żeby go oszkalować. 

Powiedział, że był wtedy radnym powiatowym i między innymi tę salę wtedy zaczęło się 

budować, a co do gospodarstwa, oczywiście była możliwość i tu ma wielki zarzut 

do poprzednich władz, że nie wzięli tego, bo w środku miasta jest to, co jest teraz. 

Ulica Rolnicza jest rozjeżdżana, tego by nie było. Były piękne tereny budowlane. 

On to przedstawiał, ale była wtedy Rada i inaczej zagłosowała, więc Powiat sprzedał. 

Prosi, by mu nie wmawiać nic. 
Potwierdził, że był wtedy radnym, chodził do urzędu, proponował, ale nikt go nie chciał 

słuchać. To jak teraz Pan Burmistrz mówi, że mógł przyjść, a sam się nie pyta, nie 

konsultuje. 

P. BURMISTRZ — powiedział, że on ma 15 Radnych i z Panem Przewodniczącym Zarządu 

nie musi konsultować pewnych spraw. Kiedyś Pan Przewodniczący Zarządu powiedział o 

nieudolnym rządzeniu Burmistrza, bo wyłoniło się grzęzawisko na rynku w Wojniczu. 

Powiedział, że odpowie teraz tak, że nieudolny radny powiatowy nie potrafił załatwić nic i nie 

był sam, bo miał jeszcze chyba kogoś do pomocy. 
Powiedział ile trzeba było dołożyć przez gminę Wojnicz i byłaby właścicielem tej hali. 

Powiedział, że też nie było zgody na to i teraz za każdym razem Gmina pisze pismo i płaci 

Starostwu, żeby wydzierżawić halę na jakąś imprezę, a mogła być hala gminna i 

właścicielem mógł być Wojnicz. Wtedy były nieudolne rządy. 
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Radny p. T. KUREK — powiedział, że protestuje przeciwko słowom Pana Przewodniczącego. 

Jak można w ten sposób insynuować, że Radni są tak jak gdyby na sznurku Pana 
Burmistrza. Pan Przewodniczący Rady powinien wcześniej interweniować i przerwać te 
wywody Pana Przewodniczącego Zarządu, żeby bronić honoru Radnych. Można było 
przerwać, jeżeli takie rzeczy się mówiło o Radnych. 

Radny p. E. MICHALIK — powiedział, że ma tylko jedną uwagę do Pana Radnego, 
sugerowałbym, bo ja akurat Też dość dokładnie wysłuchał wywiadu p. Burmistrza i ma swoje 
odczucia i swoje zdanie na ten temat, natomiast być może pewne rzeczy za bardzo 
emocjonalnie były powiedziane, ale Pan Burmistrz też trochę faktycznie przeinaczył. 
Powiedział, że cały przebieg kwestii tych pieniędzy, podziałów jest dość dokładnie opisany, 
w uchwałach Regionalnej Izby Obrachunkowej, włącznie z ostatnią informacją o uchylonej 
uchwale. 
Powiedział, że nie można według niego też zarzucać wszystkiego Panu Przewodniczącemu 
Zarządu Miasta. Emocje z jednej i z drugiej strony były, natomiast fakty są jakie są. 

Radna p. J. CHRAPUSTA - powiedziała, Ze zawsze emocje były są i będą, a właściwie od 
Pana Przewodniczącego zależy jak kieruje całą sesją i w pewnych kwestiach jednak 
powinien po prostu pilnować dyskusji i jeżeli ona się już tak zatacza w jakąś taką może 
niefajną dyskusję, to powinien po prostu przerwać. 

P. BURMISTRZ — powiedział, ze dobrze, że się udziela głosu. On jest też człowiekiem, który 
chce wysłuchać, ale niech to będą uwagi, niech to będą jakieś rady, a niech to nie będzie 
ocena czyjaś, czyli jego. Bo jeżeli coś nie dopatrzył, zepsuł, to wydaje mu się, że w radiu w 
RDN akurat nic. 
Powiedział, że gdzie tylko mógł, to bronił Rady i co tu skłamał, że powiedział, że 10 radnych, 
czy 9 tak głosowało, że chcieli chodnik? Powiedział całą prawdę, jak to wszystko było. 
Zarząd Miasta nie chciał tego chodnika, zwołując w trybie natychmiastowym zebranie, 
żeby przedstawić już za późno, bo dokumenty na sesję poszły, uchwałę czy opinię, 
bo to nie jest uchwała, że mieszkańcy Wojnicza chcą tak, jak zadecydował Zarząd. 
Powiedział, że w znakomity sposób podzielił to Zarządowi, jeżeli przez parę miesięcy nie dał 
rady i to Pan Radny powinien z Zarządem razem usiąść i podyskutować, a nie iść w zaparte, 
że stricte w konkretne miejsce. 
Prosi nie mówić takich rzeczy, że Radni coś zawalili, że Burmistrz kłamie. Zapytał, co 
skłamał w Radiu RDN-ie? Czy skłamał, że Radni byli za budową chodnika? Że mieszkańcy 
byli przeciwko? Zagłosowali inaczej. Zapytał czy ma kłamać i mówić odwrotnie? 
Powiedział, że do Pana Przewodniczącego ma prośbę dotyczącą reagowania podczas 
wystąpień i zabierania głosu podczas sesji. 

Radny p. E. MICHALIK — powiedział, że on nie mówił, by Pan Burmistrz kłamał On stwierdził 
tylko fakt. Powiedział, że nie bierze odpowiedzialności, bo każdy jest dorosły. To co Pan 
Przewodniczący Zarządu Miasta mówił, to zgadza się z nim w pewnych rzeczach. 
Odbiór miał podobny, słuchając pierwszy raz wywiadu Pana Burmistrza, wina była Radnych 
Zarządu Miasta, Radni głosowali i tak dalej. 
Natomiast z kontekstu tego, to co było wspominane i jest w protokołach z posiedzeń sesji i 
było dziś wspomniane, od listopada temat się ciągnął. 

Niepotrzebnie doszło do tego, że Regionalna Izba Obrachunkowa ingerowała, ustalała. 

On osobiście wnioskował o wycofanie pierwszej uchwały. 
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Radni podjęli taką decyzję, co szanuje. 
Przewodniczący zwołał sesję nadzwyczajną i Państwo Radni podjęli decyzję - szanuje. 
Sprawa oparła się o Kolegium RIO. Na Kolegium była obecna przedstawicielka Pana 
Burmistrza, Pani Mecenas, przedstawiła argumenty, które pewnie się nie spotkały z 
uznaniem, RIO wycofało uchwałę i temat jest zamknięty. Prosi wyciągnąć z tego jakąś lekcję. 

Powiedział, że tak na to patrzy, natomiast nie powiedział, że ktokolwiek kłamie. 

Zdaje sobie doskonale sprawę z tego, że decyzje podejmuje się tu i teraz i wracanie do tego 
to już jest historią. Powiedział, że to jest takie jego osobiste zdanie i odczucie. 

P. Z-ca BURMISTRZA — powiedział, ze bardzo jest zaskoczony i bardzo się dziwi, 
że Pan Przewodniczący Zarządu nie został do końca dyskusji, ponieważ wszczynając taką 

dyskusję powinien pozostać przy niej do samego końca. 

Natomiast jeżeli chodzi o sam fakt tej dyskusji, bo tu nie chodzi o łapanie się za słowa. 

Teraz jest łapanie się za każde słowo, za każdą literę. 

Powiedział, że zauważa jedną taką prawidłowość, że w momencie, gdy nie robiło się, albo 
robiło się mało w Wojniczu, to Pan Przewodniczący tak jakby trochę przychylniej podchodził. 

W momencie, gdy zaczęto inwestować dużo i dzięki też Państwu Radnym, którzy głosują też 

nad budżetem, zaczęło się robić naprawdę dużo w Wojniczu, rzeczy takie, które naprawdę 

są bardzo problematyczne w wykonaniu, bo to nie są nowe budowy, gdzie można wiele 
przewidzieć, to są budowy nieprzewidywalne. 
Za przykład podał rynek, pałac, Olimpię Wojnicz, które są potężnymi inwestycjami i tam 
wychodzą różne nieprzewidziane rzeczy. Powiedział, że to są inwestycje, których nie chciał 

robić nikt, czy nie było pieniędzy. 

Powiedział, ze jeden z Radnych powiatowych powiedział na Zebraniu w Wojniczu Miejskim, 
że wystarczy chcieć. 

Nie chciał już zaogniać tej dyskusji, ale można było powiedzieć, ponieważ pieniędzy przede 

wszystkim unijnych, zewnętrznych było mnóstwo do zebrania, żeby można było tego typu 
rzeczy robić, jeżeli nie od razu, to po trochę, etapami, po kawałku, ale nawet nie zostały 

wykonane dokumentacje projektowe na to, żeby takie inwestycje mogły być prowadzone 
w przyszłości. Jeżeli chodzi ogólnie o podejście do tematu, czy to Pana Przewodniczącego 

Zarządu Miasta Wojnicza, czy niektórych Państwa Radnych, to nie jest tak, by łapać się za 

każdy wyraz, za każde słowo, bo można znaleźć w drugą stronę tyle samo argumentów i 

łapać się za słowa. 

Pan Radny Kubis przekonał się, że on nie kłamał, odnośnie fundamentów przy budynku w 

Ispie. Przyszedł i przekonał się jaka jest prawda. Był, stwierdził fakty i powiedział to na sesji. 
Przekonał się, że jest tak jak Gmina mówi i nikt tu nikogo nie chce ani wprowadzać w błąd, 

ani łapać za słowa, ani celowo w błąd wprowadzać. 

Powiedział jak niektórzy mówią, że Burmistrzowie za to biorą pieniądze, potwierdził, że tak 
biorą za tą pracę pieniądze, ale powie brutalnie i wprost - tyle samo pieniędzy by wzięli, 

jakby nie robili nic. 
Powiedział, że taka jest prawda i doskonale o tym wszyscy wiedzą, ale po to tutaj są, po to 
jeżdżą i cały czas starają się i on nie wylewa Zali, że jest ciężko, że o każdym problemie 
Państwa Radnych informują. 

Powiedział, że był na tym zebraniu i na kolejnych zebraniach, chyba prawie wszystkich w 
Wojniczu i tam nie było dyskusji na zasadzie by czegoś nie robić w ten sposób, tylko po co 
robi się daną inwestycję i by tego nie robić. Po co robić pałac jak się zawalił? 

Powiedział, że jakby Gmina nie zaczęła go robić, bo był w okropnym stanie, wszystko się 

trzymało na włosku. Za przykład podał dach, krokwie, więźbę dachową, gzyms. 
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Powiedział, że Gmina zabrała się za inwestycje świadomie, o których było wiadome, że będą 

stwarzały problemy inwestycyjne. Dziwią się niektórzy mieszkańcy albo stwierdzają tak, że 

jakby prywatnie ktoś budował dom, inaczej by wybudował. 

Gmina nie ma tylko czterech inwestycji i na przykład Pan Przewodniczący, jeżeli ma taką 

wiedzę odnośnie studni i tyle się toczyło dyskusji odnośnie koncepcji modernizowania, 
to by powiedział, że na rynku jest studnia. 
Nikt o tym nie powiedział i dopiero powiedział archeolog, który zaczął odkopywać teren pod 
komorę technologiczną. Pan Burmistrz nie skłamał absolutnie i w błąd nie wprowadził w 
radiu odnośnie wieku tej studni, ponieważ powiedział, to archeolog. Była komisja 
konserwatorska i archeolodzy powiedzieli, że ta studnia wcale stara nie jest, ponieważ 

stwierdził to archeolog, że prawdopodobnie te cegły nie były wykonywane ręcznie, tylko 
mechanicznie. 
Powiedział, że, nikt tu nikogo nie chce wprowadzić w błąd. Tego typu wywody Pana 
Przewodniczącego i dyskusje prowadzą tylko do tego, że jak stwierdza: im więcej robi się w 
Wojniczu, tym gorzej. To jest jego osobiste stwierdzenie. 
Powiedział, że, nie można patrzeć na to, czy Pan Przewodniczący przyjdzie sam i powie, czy 
wyśle Panią Teresę, tak jak powiedział, żeby zadzwoniła. Akurat zadzwoniła do niego 
odnośnie tej mozaiki i są umówieni do obejrzenia obu mozaik. 

Radny p. E. MICHALIK — powiedział, że również żałuje, że Pana Przewodniczącego nie ma. 
Powiedział, że on jest pierwszą kadencję w Radzie, Pan Wiceburmistrz też jest niedawno, 
a Pan Burmistrz doskonale wie jak przejął rządy jaka była sytuacja w szkołach i tak dalej. 
Sam Pan Burmistrz wspominał, że nie było nic, tak, że tego on osobiście nie kwestionuje ile 
Panowie Burmistrzowie zrobili i jak działają. Natomiast zarzucanie, że Wojnicz nic nie chce, 
to też jest trochę przykre. Mówimy o faktach cały czas, bo ja jest osobą daleko idącą 

przeciwko temu, żeby uogólniać, żeby się denerwować czasami niepotrzebnie. 

P. BURMISTRZ — powiedział, że to, że nie było nic, bo to było lepiej. To było najlepiej rozdać 

pieniądze i nie robić nic. Najwięcej pieniędzy było w latach 2007-2013. To były pierwsze 
rozdania unijne, gdzie strumieniami płynęły pieniądze do Polski i gmina Wojnicz nie 
pozyskała ani złotówki. Nie było ani projektu, ani pomysłu, ani chęci, ani roboty. I to były 

pieniądze stuprocentowe bez wkładu własnego. A co do dróg, to wszystkie gminy dookoła 

to już do pól robiły drogi asfaltowe, bo jeszcze na to pieniądze pozyskiwały. 

A teraz obecny Samorząd wychodzi z tego wszystkiego. Powiedział, że on nie jest 
krytykantem i nie chce oceniać nikogo, ale jeżeli ktoś, kto go ocenia, a pracował tutaj 20 lat, 
w Urzędzie Gminy, on nie był z zewnątrz, on był w środku i to widział i te studnie też widział. 

1 12 czy 15 lat temu, jak kładli kostkę brukową, to dlaczego nie odbudowali tej studni? Zwrócił 

uwagę, jaki cel polityczny sobie wziął wyznaczył, bo Burmistrz źle powiedział w radio. 
Powiedział, że, nawet za dużo powiedział, że zostawi ślad, że jeżeli znajdzie historię, 

to da płytę jakąś aluminiową, piękną, miedzianą, z wyrytym rokiem produkcji tej studni, bo 
mu zależy, żeby ten ślad tutaj pozostał. 

Prosi, by nikt nie opowiadał, że nie można było nic w Wojniczu zrobić. 

I to, co pan Burmistrz powiedział, powtórzy jeszcze raz - czym więcej się robi, tym gorzej. 
Można było nie robić nic, ale nie na tym rzecz polega. On wie, co to jest zaangażowanie w 
pracy, jaki stawia sobie cel w życiu i przede wszystkim tym się kieruje. Jest wdzięczny tym 
wszystkim Radnym, którzy go wspierali, a ci, którzy byli przeciwni, będą mieli to w swojej 
historii. 
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Radna p. J. CHRAPUSTA — powiedziała, że skoro mieszkańcy nie doceniają tego, co się w 
Wojniczu robi, to prosi wyjść z inwestycjami poza Wojnicz. 

Radna p. A. KAWA — powiedziała, że sołectwa mają po 10 tysięcy na rok i muszą z tego 
jeszcze robić inwestycje, a Wojnicz ma 160 i nie wie, co z tym zrobić. Ma nadzieję, że w 
przyszłym roku podzieli Pan Burmistrz środki między sołtysów. 

Z-ca BURMISTRZA — powiedział, że jego stwierdzenie co do tego, że jest źle im więcej się 

robi było stwierdzeniem co do charakteru historii współpracy pomiędzy Gminą a Panem 
Przewodniczącym. 

Powiedział, że nie generalizuje tutaj o mieszkańcach. Mówię tylko o historii współpracy 

pomiędzy Gminą, a Przewodniczącym Zarządu Miasta Wojnicza. Uważa taką zależność i to 
jest jego ocena. Nie ocenia i nie mówi tutaj do mieszkańców Wojnicza. 

P. SOŁTYS Zakrzowa — powiedział, że chciał zakończyć właściwie tę dyskusję, bo chodzi o 
to, że tam gdzie się najwięcej robi, najwięcej mają pretensje. 
We wsiach mieszkańcy Burmistrza chwalą, w innych gminach zazdroszczą, że Burmistrz tyle 
pieniędzy ściąga, a tu się nic tylko narzeka. Powiedział, aby dać na wieś ludziom pieniądze, 

tam wszyscy ludzie przyjmą spokojnie i będą chwalić Burmistrza. 
Powiedział, że jest 40 lat sołtysem i tego dotąd nie było, co jest teraz. 
Teraz w Wojniczu robi się najwięcej za duże pieniądze, to takie problemy się podnosi. 
Co do wypowiedzi Pana Burmistrza w radio nie ma żadnego zarzutu. 

Radna p. J. SOSIN — powiedziała, że Wojnicz chce, żeby były inwestycje. To nieprawda, że 

Wojniczanie narzekają, że się coś robi. Sama walczyła o to, żeby ten pałac zacząć robić, bo 
to był taki priorytet wielu mieszkańców, którzy chcieli zadbać o to, żeby to nie zniszczało i 
żeby to odbudować. 

Powiedziała, że nie zna się na tym i nie wie, w jakim stanie ten pałac tak do końca jest. To 
jest tak jak z remontem starego domu, że się nigdy nie wie, co po drodze się napotka. 
Uważam, że to jest kwestia dogadania się Pana Przewodniczącego z Radnymi, bo są 

otwarci na dyskusję. 

Nie można powiedzieć o wszystkich mieszkańcach, że wszyscy są niezadowoleni, to jest 
nieprawda i wiele osób się wyraża o tym pozytywnie. 

P. SOŁTYS Zakrzowa — powiedział, że chcąc taki dworek remontować trzeba było pieniędzy 

szukać, a wcześniej nikt nie znalazł. Dopiero Pan Burmistrz znalazł i zaczęto prace. Trzeba 
zrozumieć, ze wypadają różne rzeczy i jeszcze trzeba dokładać do tego i to trzeba 
Uszanować, że Burmistrzowie starają się o pozyskanie pieniędzy. 

Z-ca BURMISTRZA — powtórzył, czego dotyczyły jego relacje, żeby mieszkańcy nie byli 
urażeni , nie generalizuje tego do całego Wojnicza, do wszystkich mieszkańców. 

Uściślam to tylko do Pana Przewodniczącego Zarządu Miasta Wojnicza i do tego się odnosił. 

Powiedział, że tu nie chodzi o to, żeby wyprowadzać inwestycje poza Wojnicz, bo inwestuje 
się w Wojniczu naprawdę, już dziesiątki milionów można powiedzieć, których nawet nie 
widać, jak kotłownie i różne inne rzeczy. Są przygotowane różne projekty do tego, 
żeby to realizować, a nie tylko zrobić i zostawić. 

Powiedział, że rzecz w tym, że naprawdę Wojnicz nie jest zostawiony samym sobie, 
Pan Burmistrz chciał, żeby Zarząd pomógł w wybudowaniu tego chodnika. 
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Powiedział, że Gmina nie patrzy na to, że Pan Przewodniczący coś ma do Burmistrza, 
to Gmina obrażona nie robi. Wszyscy widzą, że Gmina nie patrzy na takie relacje i działa 

dalej, bo jest realizowany rynek, przenoszony Urząd, realizowana jest Olimpia, pałac, droga, 
teraz robi się drugą drogę. To nie są dziesiątki, setki tysięcy, a grube miliony złotych. 

To, że przywozi się te pieniądze to jest okupione naprawdę szlifowaniem kolan i biciem 
czoła, ale na tym polega ta praca. Powiedział, że nie mają problemu jechać i prosić o to, 
żeby były pieniądze np. dla miasta Wojnicza i dalej to będą robić. 

Radna p. J. SOSIN — zapytała o koszt wysypania klińcem do końca ulicy Księdza Rzepki? 

Z-ca BURMISTRZA — powiedział, że do końca nie jest w stanie powiedzieć na tą chwilę. 

Widział, że jest przeznaczone chyba 80 tysięcy złotych ze środków Zarządu Miasta. 
Na tą chwilę nie jest w stanie oszacować całość, bo szacuje się takie odcinki jakie planuje 
się wykonać. Droga ma chyba niecałe 900 metrów. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zapytał o ten teren przy Wiejskim Domu Kultury w 
Grabnie przy budowanym garażu, bo połamane są koryta. 

Z-ca BURMISTRZA — powiedział, że był plan to kończyć przy elewacji, żeby nie było później 

to rozjeżdżone. Będzie kończona elewacja budynku. W tym, w tym czasie będzie robiony z 
tyłu ten plac. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — powiedział, że chciał się odnieść do uchwały RIO i 
tego, co w niej wskazano, że temat ten był procedowany przez 6, 7 miesięcy. 

18. Zamknięcie obrad sesji. 

Porządek obrad został wyczerpany. 
PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zamknął obrady LI sesji Rady Miejskiej w 
Wojniczu. 

Przewodniczący 

Rada Miejska w Wojniczu 

Przygotował(a) Jadwiga Matras 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja pl 
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INFORMACJA BURMISTRZA Z DZIAŁALNOŚCI MIĘDZY SESJAMI 

(31 l ipca — 22 września 2023 r.) 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, chciałem teraz złożyć sprawozdanie 
z mojej działalności oraz działalności urzędu od czasu ostatniej zwyczajnej sesji 
Rady Miejskiej. 

3 sierpnia — uczestniczyłem spotkaniu z okazji 79. rocznicy zestrzelenia 
alianckiego samolotu, która co roku odbywa się pod Pomnikiem Lotników 
Alianckich w Dębinie Zakrzowskiej. 

5 sierpnia — Gmina Wojnicz otrzymała promesę z budżetu państwa od premiera 
Mateusza Morawieckiego dodatkowe środki finansowe na wsparcie działalności 

samorządu wojnickiego w wysokości ponad 4 mln zł. 

7 sierpnia — w delegaturze Małopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Tarnowie 
podpisałem umowę dotycząca dofinansowania inwestycji związanej z remontem 
drogi gminnej w Łukanowicach. Kwota dofinansowania to ponad 1 mln zł, które 
przyznane zostało z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Inwestycja zakłada 

remont nawierzchni jezdni na długości ponad 900 metrów. 

9 sierpnia — podpisana została umowa na wykonania zadania inwestycyjnego 
polegającego na remoncie i przebudowie 7 odcinków dróg gminnych. Inwestycja 
podzielona została na dwa zadania, a jej wartość to kwota ponad 2 mln zł. Zadanie 
nr 1 zakłada remont sześciu odcinków dróg gminnych w następujących 

lokalizacjach: w Wielkiej Wsi, w Grabnie na trzech odcinkach oraz w lspie na 
dwóch odcinkach. Łączna długość wyremontowanych odcinków wyniesie prawie 
900 metrów. Zadanie nr 2 zakłada przebudowę drogi serwisowej w pasie drogi 
wojewódzkiej nr 975 na odcinku blisko 1,4 km. Przypomnę, że z Zarządu 

Województwa Małopolskiego Gmina Wojnicz otrzymała dofinansowanie 
w wysokości 700 tys. zł na realizację tego zadania inwestycyjnego. 

13 sierpnia - w trakcie Gminnych Dożynek w Biadolinach Radłowskich 

dziękowaliśmy rolnikom za całoroczną ciężką pracę. Gorąco dziękuję wszystkim 
Mieszkańcom Gminy Wojnicz za l iczne przybycie i wspólne przeżywanie pięknych 

Dożynkowych chwil. Serdecznie dziękuję wszystkim mieszkańcom Biadolin 
Radłowskich na czele z Panem Sołtysem Henrykiem Kuboniem, Radzie Sołeckiej, 

wszystkim Kołom Gospodyń Wiejskich, Strażakom oraz wszystkim 

zaangażowanym za podjęcie trudu organizacji Dożynek Gminnych. 
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15 sierpnia — oficjalnie otwarto Dom Kultury w lspie. Cieszę się, że udało się nam 
zrealizować tą inwestycję. Takie miejsce było potrzebne, bo w Ispie nie ma ani 
remizy OSP, ani klubu sportowego, przy którym mogliby się spotkać mieszkańcy. 
Wartość inwestycji to ponad 1,9 mln zł. Zadanie otrzymało dofinansowanie 
z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, które prawie w całości pokryło 
koszty jego realizacji. 

19 sierpnia — odbyły się Gminne Zawody Sportowo - Pożarnicze jednostek OSP 
z Gminy Wojnicz. Jeszcze raz serdecznie dziękuję wszystkim za zaangażowanie 
i udział w zawodach. Jestem dumny, wiedząc, że o nasze bezpieczeństwo dbają 
tak odważni i pełni zapału ludzie. 

26 sierpnia — odbył się uroczysty apel z okazji 55-lecia Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Więckowicach. Kulminacyjnym momentem apelu było uroczyste 
przekazanie i poświęcenie zmodernizowanego samochodu ratowniczo-
gaśniczego jednostce OSP Więckowice, który został wyremontowany ze środków 
pochodzących z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Krakowie oraz z Gminy Wojnicz. Całkowity koszt modernizacji 
samochodu wyniósł ponad 370 tys. zł. Poświęcono również quad, który 
przekazany został jednostce w grudniu ubiegłego roku. 

w dniach od 27 do 31 sierpnia — w naszej gminie gościliśmy dwie delegacje 
zagraniczne z Włoch i Portugalii w ramach projektu Erasmus+. Wizyta gości była 
związana z wspólnie realizowanym projektem polegającym na powstania 
Lokalnego Ośrodka Rozwoju Dorosłych (tzw. LORD) na terenie Gminy Wojnicz 
Częścią projektu będzie stworzenie m. in. oferty edukacyjnej dostosowanej do 
potrzeb dorosłych osób uczących się. 

30 sierpnia — w Domu Grodzkim w Wojniczu odbyło się zebranie walne 
zwyczajne naszego stowarzyszenia Olimpii Wojnicz na którym wybrano nowy 
zarząd klubu oraz komisje członkowskie. Serdecznie gratuluję jednogłośnego 
wyboru nowemu zarządowi z panem prezesem Taduszem Hajdo na czele i życzę 
samych sukcesów na kolejne 4 lata działalności. 

ł września — Gmina Wojnicz otrzymała dotację celową z budżetu państwa 
w ramach podziału środków na usuwanie skutków klęsk żywiołowych w 2023 r. 
na realizację zadania pn. „Remont drogi gminnej Ratnawy" na długości blisko 2,3 
km. Dofinansowanie w wysokości 2 mln złotych przyznało Ministerstwo Spraw 
Wewnętrznych i Administracji. 
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Tego dnia, delegacja przedstawiciel i wojnickiego Samorządu, delegacja sołtysów 
ziemi wojnickiej oraz delegacja koła pszczelarzy złożyła kwiaty pod Pomnikiem 
Niepodległości dla uczczenia 84 rocznicy wybuchu I I Wojny Światowej. 

9 września — w Tarnowie odbyły się Powiatowe Zawody Sportowo Pożarnicze, 
które zakończyły się wysokim miejscami na podium druhen i druhów z naszych 
jednostek OSP. Serdeczne gratulacje i wyrazy uznania dla wszystkich biorących 
udział w zawodach, jest to Wasz ogromy sukces. Możemy się tylko cieszyć, że 
mamy tak sprawne druhny i druhów, którzy dbają o bezpieczeństwo w naszej 
gminie. Życzę kolejnych sukcesów. 

11 września — podpisana została umowa na remont drogi gminnej 
w Łukanowicach na długości ponad 900 metrów. Wartość podpisanej umowy to 
ponad 1,3 mln zł, z czego ponad 941 tys. zł stanowi dofinansowanie z Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg. 

Tego dnia gminę odwiedził Wicewojewoda Małopolski - Ryszard Pagacz, który 
osobiście przekazał promesę okolicznościowa w wysokości 2 mln zł na remont 
drogi gminnej Ratnawy w Wojniczu. 

13 września — podpisana została umowa na poprawę bezpieczeństwa w ruchu 
drogowym na przejściach dla pieszych na 5 odcinkach w ciągu drogi krajowe nr 94 
na kwotę blisko 320 tys. zł. Zadanie w całości otrzymało dofinansowanie z GDDKiA 
(Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad) w ramach Programu 
Bezpiecznej Infrastruktury Drogowej. 

17 września — odbył się XIII Festyn Rodzinny przy Szkole Podstawowej im. św. 

Jana Kantego w Wojniczu, w trakcie którego oficjalnie otwarto ekopracownię, 

która powstała w ramach projektu „Zielona Sala —Szkolna Ekopracownia w Gminie 
Wojnicz". Na utworzenie tej nowoczesnej i dobrze wyposażonej sali dydaktycznej 
gmina pozyskała w formie dotacji blisko 75 tys. zł z Narodowego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Całkowity koszt inwestycji wyniósł 

83 tys. zł. 

Kolejnym miłym akcentem uroczystości było wręczenie laptopów 
czwartoklasistom z program „Laptop dla Ucznia". Łącznie przekazanych 
zostało 65 laptopów dla uczniów szkoły. 

17 września — przekazany został zestaw poduszek wysokociśnieniowych dla 
jednostki OSP Wielka Wieś. Nowy sprzęt będzie wykorzystywany w czasie 
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realizacji zadań z zakresu ratownictwa technicznego i budowlanego. Koszt jego 
zakupu wyniósł blisko 20 tys. zł, który prawie w całości pokryty został ze środków 

Ministerstwa Sprawiedliwości. 

We wrześniu rozpoczęła się seria zebrań wiejskich. Do tej pory miałem 

przyjemność spotkać się z mieszkańcami Dębiny Lętowskiej, Dębina Zakrzowskiej, 
Milówki, Olszyn , Grabna Rudki i Więckowic. Kolejne zaplanowane odbędą się 

w Zakrzowie, Łukanowicach i Wielkiej Wsi. Zebrania dotyczą głównie podziału 

funduszu sołeckiego, dlatego też serdecznie zapraszam wszystkich 
zainteresowanych. Dziękuje również sołtysa za zaangażowanie i organizację 

spotkań. 

W mijającym miesiącu ogłoszone zostały postepowania przetargowe: 
• Remont boiska trawiastego do piłki nożnej w Wojniczu (na Olimpii) 
• Budowa boiska wielofunkcyjnego wraz z placem zabaw, garażem 

oraz elementami małej architektury w miejscowości Milówka 
• Remont drogi gminnej Ratnawy w miejscowości Wojnicz 
• Termomodernizacja budynku Domu Strażaka miejscowości Więckowice 

Złożone zostały również wnioski o dofinasowanie: 
• Budowa parkingu w Grabnie (Urząd Marszałkowski) 

• Zakup średniego wozu strażackiego na rzecz OSP Olszyny (Rezerwa ogólna) 

• Zakup łodzi na rzecz OSP Dębina łętowska (Fundusz Sprawiedliwości) 

• Zakup aparatów tlenowych na rzecz OSP Olszyny (Fundusz Sprawiedliwości) 

Wnioski II. edycja Rządowego Programu Odbudowy Zabytków: 

• Konserwacja elewacji zachodniej i północnej oraz wymiana stolarki 
okiennej w kościele p.w. św. Wawrzyńca Męczennika w Wojniczu 

• Konserwacja elewacji wschodniej w kościele p.w. św. Wawrzyńca 

Męczennika w Wojniczu. 

Wnioski z Rządowego Funduszu Polski Ład: Programu Inwestycji Strategicznych: 
• Zakup dwóch niskoemisyjnych samochodów ratowniczo-gaśniczych dla 

jednostek OSP z terenu Gminy Wojnicz 

• Prace modernizacyjne na drogach gminnych 
• Modernizacja gminnych obiektów infrastruktury kulturalnej na terenie 

gminy 
• Modernizacja infrastruktury oświetlenia ulicznego w gminie 

Dziękuję za uwagę. 
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